
 

 

 

 

 

Referat: 

1. Godkendelse af dagsorden 

Punkt nummer A og E flyttes ind på dagsorden til behandling.  

 

Ellers er dagsorden godkendt.  

 

2. Orientering om Organisationsnyt  

Hovedbestyrelsen modtager en mundtlig orientering om nyt i organisationen siden sidst, 

herunder personalenyheder fra DS’ fire enheder og andre nyheder af relevans. 

 

Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

3. Status på socialrådgivernes DS – Kontaktcenter 

Etableringen af kontaktcenteret, som nu officielt hedder ’DS’ Medlemsservice’ skrider fortsat 

fremad som planlagt og HB skal derfor have en orientering om, hvordan det går, hvad fokus 

er lige nu og hvad der kommer til at ske i forbindelse med opstarten til januar. 

 

Hovedbestyrelsen fik et indblik i arbejdet i DS’ Medlemsservice og hilste på de nye 

medarbejdere. 

 

4. Ledelsesrapport – Medlemsviden 

På seneste Hovedbestyrelsesmøde i oktober blev Hovedbestyrelsen præsenteret for en 

ledelsesrapport, der kvartalsvis afrapporterer på nøgletal om medlemsudvikling, 

medlemstilfredshed og medlemsadfærd. Ledelsesrapporten er nu opdateret med tal fra 

tredje kvartal og hovedkonklusionerne vil blive gennemgået på mødet. 

 

Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

5. Status fra SDS – herunder godkendelse af vedtægter  

SDS har netop afviklet årsmøde og SDS’ politiske ledelse ønsker at bruge anledningen til at 

give Hovedbestyrelsen en status på studiestart, SDS’ politiske arbejde samt nyt fra årsmødet. 

Status vil tage form af et mundtligt oplæg på mødet. 

 

Derudover har SDS på årsmødet vedtaget en række vedtægtsændringer, som skal godkendes 

af Hovedbestyrelsen. Vedtægtsændringerne er vedhæftet i bilag A og baggrunden for 

vedtægtsændringerne vil blive gennemgået under oplægget. 

 

Hovedbestyrelsen tog status til efterretning og godkendte de nye vedtægter. 
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6. Drøftelse af finansiering af regionale næstformænd 

REP2022 forpligtede hovedbestyrelsen til ” […]at finde et realistisk bud på en finansiering af 

permanent indførsel af regionale næstformænd senest 1. januar 2024, så det kan foreslås på 

REP24.  

 

Hovedbestyrelsen skal derfor drøfte, hvordan hovedbestyrelsen skal udmønte REP-

beslutningen. 

 

Hovedbestyrelsen var enig i de muligheder for at finde finansiering frem mod REP24, som 

indstillingen skitserede. 

 

7. Beslutning om hovedbestyrelsens forslag til ekstraordinært Repræsentantskabsmøde 

På HB-mødet den 11.-12. oktober 2023 besluttede HB, at FU skulle udarbejde et udkast til et 

sammenhængende forslag til det ekstraordinære Repræsentantskab indeholdende en 

udviklingsplan, der kan få DS ud af den aktuelle krise, en ny enstrenget administrativ 

organisation, samt et revideret budget. FU har udarbejdet forslag hertil, som har været i 

høring i organisationen, og en række af bemærkningerne herfra er indarbejdet i forslagene. 

 

Følgende forslag er til beslutning: 

a. Baggrunden for hovedbestyrelsens indkaldelse til ekstraordinært 

repræsentantskabsmøde 

Hovedbestyrelsen tiltrådte indstillingen.  

 

Susanne Both bemærkede, at man i beskrivelsen af baggrunden pålagde 

hovedbestyrelsen for meget ansvar for den lave tilfredshed og det vigende tidsplan 

medlemstal samt beslutningskraften, prioriteringen og opfølgningen. 

 

b. Hovedbestyrelsens forslag om ny strategisk indsatsplan 

Hovedbestyrelsen tiltrådte indstillingen.  

 

c. Hovedbestyrelsens forslag om ny administrativ organisering i DS 

Hovedbestyrelsen blev orienteret om, at der – hvis REP tiltræder forslaget om en 

administrativ enhedsorganisation og budget for 2024-25 - ikke vil være behov for en 

afskedigelsesrunde blandt medarbejdere, men blot et kvalificeret ansættelsesstop i 

2024, da hovedparten af reduktionen i lønbudgettet vil kunne håndteres ved ikke at 

genbesætte vakancer, omlæggelse af finansiering af to stillinger til AKUT-finansiering, 

en reduktion i antal ledere samt naturlig afgang. 

 

Hovedbestyrelsen tiltrådte forslaget om en administrativ Enhedsorganisation 

enstemmigt.  

 

Hovedbestyrelsen havde en stor opmærksomhed på, at en vedtagelse af forslaget 

ikke skulle føre til en centralisering, hvor organisationen mister sin landsdækkende 

forankring og know how.  
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Sarah Linding Henneberg bemærkede, at hun er bekymret for, at man fjerner den 

geografiske specialisering, som er det organisatoriske princip i Region Syd. Det gør, at 

man har et stort kendskab til lokale forhold fx ledere, overenskomst mv. og det kan 

vi komme til at savne med det eksempel til organisering, som hovedbestyrelsen fik 

fremlagt. 

 

d. Hovedbestyrelsen forslag om nedsættelse af lovudvalg 

Indstillingen er tiltrådt 

 

Der var en opmærksomhed på, at man skal forsøge at give et bud på tidsforbruget i 

et lovudvalg.  

 

e. Hovedbestyrelsens forslag til budget 2024-25  

Hovedbestyrelsen tiltrådte indstillingen. 

 

f. Hovedbestyrelsens forslag til principper for en sund foreningsdrift 

Hovedbestyrelsen tiltrådte indstillingen. 

 

8. Hovedbestyrelsens stillingtagen til indkomne forslag til XO REP 

Deadline for forslag fra repræsentanterne frem mod det ekstraordinære 

Repræsentantskabsmøde var den 15. november. Sekretariatet har modtaget 12 forslag.  

 

Hovedbestyrelsen skal under dette punkt drøfte de indkomne forslag, herunder beslutte HB’s 

stillingtagen til dem samt fastlægge, hvem der taler hhv. for og i mod på HB’s vegne på 

ekstraordinært Repræsentantskabsmødet. 

 

03.01.02 Forslag til nedsættelse af kontingent v/ Rikke Troelsen m.fl. 

Hovedbestyrelsen tilslutter sig forslaget. 

 

03.01.03 Socialrådgiveren udkommer fremtidigt kun digitalt v/ Harald Pedersen 

Hovedbestyrelsen kunne ikke tilslutte sig forslaget 

 

03.01.04 Frit valg mellem digital eller papir version af fagbladet 

Socialrådgiveren v/ REP-udvalg Region Syd. 

Hovedbestyrelsen kunne ikke tilslutte sig forslaget 

 

03.01.05 Socialrådgiveren v/Daglig Ledelse 

Hovedbestyrelsen tilsluttede sig forslaget om en læserundersøgelse v/ Daglig Ledelse 

  

03.02.02 Reduktion i sekretariatet v/ Harald Pedersen 

Hovedbestyrelsen kunne ikke tilslutte sig forslaget. 

 

03.02.03 Opsigelse af lokaler i Toldbodgade v/ Harald Pedersen 

Hovedbestyrelsen kunne ikke tilslutte sig forslaget. 

 

03.03.02 Nedlæggelse af hovedbestyrelsen v/ Harald Pedersen 
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Hovedbestyrelsen kunne ikke tilslutte sig forslaget. 

 

03.03.03 Faggrupperne underlægges regionerne v/ Harald Pedersen 

Hovedbestyrelsen kunne ikke tilslutte sig forslaget. 

 

03.03.04 Fritagelse af Hovedbestyrelsens forpligtelse til at finde et realistisk 

bud på varig finansiering af regionale næstformænd v/ Jannie Kejser 

m.fl. 

Hovedbestyrelsen kunne ikke tilslutte sig forslaget. 

 

04.01.02 Nedsættelse af kontingent for medlemmer på overførselsindkomst v/ 

Susanne Both 

Hovedbestyrelsen kan ikke støtte forslaget 

 

04.01.03 Øget tilskud til de lokale klubber v/ Jens Poulsen 

Hovedbestyrelsen kan ikke støtte forslaget 

 

04.01.04 Mindske frikøb for bestyrelsesarbejde v/ Harald Pedersen 

Hovedbestyrelsen kan ikke støtte forslaget 

 

Hovedbestyrelsen besluttede, at Hovedbestyrelsens holdning til de enkelte forslag, skal 

fremgå af forslaget.  

 

9. Evaluering af Socialrådgiverdage 2023 

HB var overordnet ansvarlig og vært for Socialrådgiverdage 2023 (SD23), og HB har på HB 1-

23 fastsat de overordnede rammer for styring af udvikling og gennemførelse af SD23 den 15.-

16. november 2023, bl.a. ved nedsættelse af en programgruppe. Ligesom HB løbende er 

blevet inddraget/opdateret frem mod SD23. 

 

HB præsenteres her for deltagerevalueringen for SD23. På HB-mødet præsenteres 

læringspunkter fra deltagerevalueringen og sekretariatets evaluering, og på det grundlag skal 

HB drøfte og samle op på en samlet vurdering af årets fagfestival med henblik på 

fremadrettet læring. 

 

Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning.  

 

Sekretariatet og Hovedbestyrelsen tager disse inputs med videre i den samlede evaluering. 

 

10. Budgetskole 

På efterspørgsel fra flere hovedbestyrelsesmedlemmer modtager Hovedbestyrelsen et 

mundtligt oplæg, der skal give hovedbestyrelsesmedlemmerne indsigt i opbygningen af DS’ 

økonomi forud for beslutning om hovedbestyrelsens forslag til budget 2024-25. 

 

Hovedbestyrelsen modtog oplægget og tog det til efterretning.   
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11. Formalia for det ekstraordinære repræsentantskabsmøde  

Forud for der ekstraordinære repræsentantskabsmøde d. 12. januar skal HB godkende 

formalia. Derfor følger en ’pakke’ med formalia til godkendelse. 

 

01.03 Vedtagelse af forretningsorden 

Hovedbestyrelsen tiltrådte forslaget til forretningsorden.  

 

01.02 Valg af dirigenter  

Hovedbestyrelsen tiltræder, at Per Westersø og Karina Rohr Sørensen indstilles som 

dirigenter.  

 

01.06 Valg af mødeudvalg 

Forkvinden og de tre regionsforpersoner er indstilles til at deltage i mødeudvalget.  

 

Hovedbestyrelsen besluttede, at det derudover skulle indstilles to HB-medlemmer i 

mødeudvalget: Ida Louise Jervidalo og Tania Larsen Kvist. 

 

Herudover indstiller Hovedbestyrelsen en repræsentant fra hver af de tre regioner. De tre 

regioner melder navnet på deres respektive repræsentant inden udsendelse til 

repræsentanter. 

 

01.01 Valg af stemmeudvalget 

Hovedbestyrelsen tiltrådte indstillingen. 

01.04 Vedtagelse af dagsorden 

Hovedbestyrelsen ønskede, at punktet om principper for sund foreningsdrift blev 

dagsordensat før behandlingen af budgettet. 

 

01.05 Vedtagelse af tidsplan  

Hovedbestyrelsen foreslog, at tidsfristen for ændringsforslag blev skubbet, så mødet kan nå 

at starte og fristen annonceres. 

 

Hovedbestyrelsen drøftede om vi kunne finde mere tid til debatter og ønskede, at vi 

udvidede mødet, så det sluttede kl. 19.00 og at sekretariatet undersøger om togtiderne giver 

mulighed for, at vi kan starte tidligere. 

 

Sekretariatet tager bemærkningerne med i det videre arbejde.  

 

12. Trepart om løn og vilkår til offentligt ansatte 

Treparten ventes afsluttet inden HB-mødet i december. Formålet med punktet er, at HB får 

lejlighed til at drøfte, hvordan forløbet og resultatet af treparten påvirker DS og DS’ 

handlemuligheder fremadrettet. 

 

Hovedbestyrelsen drøftede trepartsaftalen herunder hvordan socialrådgiverne har modtaget 

trepartsaftellen og nyheden herom.  
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13. Drøftelse af DS’ arbejde med lokal løndannelse 

Lokal løndannelse har afgørende betydning for socialrådgivernes lønudvikling. Den er 

samtidig et vigtigt redskab for tillidsrepræsentanterne og forventes at fylde endnu mere 

fremover.  

 

Efter OK24 skal HB behandle en egentlig handleplan for DS’ fremadrettede arbejde med lokal 

løndannelse, og for at forberede denne behandling, skal HB allerede nu have en drøftelse 

om, hvordan foreningen fremadrettet bedst understøtter den lokale løndannelse, som kan 

indgå i sekretariatets forberedelse af handleplanen.  

 

Udover Hovedbestyrelsens input vil Sekretariatet også afsøge, hvordan andre fagforeninger, 

herunder HK og FOA, arbejder med at understøtte den lokale løndannelse. 

 

Hovedbestyrelsen besluttede at nedsætte en gruppe, der skulle understøtte arbejdet med 

strategi for lokal løndannelse frem mod en behandling på HB-mødet i juni.  

 

Ida Louise Jervidalo, Marie Vithen og Rikke Troelsen meldte sig til gruppen. Det skal 

undersøges om der er en TR fra en mindre kommune, der ønsker at deltage. 

 

14. Indførelse af interne retningslinjer for god adfærd i Dansk Socialrådgiverforening samt 

whistleblowerordningen 

Hovedbestyrelsen (HB) har den 11.-12. oktober 2023 tiltrådt indstillingen om, at der indføres 

interne retningslinjer for god adfærd i Dansk Socialrådgiverforening (DS) med høring i 

regionsbestyrelserne (RB) og i landsbestyrelsen i Sammenslutningen af Danske 

socialrådgiverstuderende (SDS). Der er ingen høringsbemærkninger fra RB Nord, RB Syd eller 

SDS’ landsbestyrelse, der har givet anledning til ændringer i de af Hovedbestyrelsen tiltrådte 

retningslinjer. RB Øst kan først komme med deres høringssvar den 5. december 2023, 

hvorfor deres høringssvar eftersendes.  

 

Derudover orienteres hovedbestyrelsen om udmøntningen af HB-beslutningen vedr. den 

lovpligtige whistleblowerordning, som skal sikre, at personer i DS eller med en forbindelse til 

DS trygt kan henvende sig, hvis de er vidende om, eller selv er blevet udsat for, krænkende 

handlinger eller andet ulovligt. 

 

Efter HBs behandling vil der blive underskrevet kontrakt med Civitas Advokater og ordningen 

vil træde i kraft d. 17. december, hvilket følger lovkravet. 

 

Hovedbestyrelsen drøftede de interne retningslinjer og whistleblowerordningen – herunder 

SDS’ høringssvar, der bad Hovedbestyrelsen overveje om man skulle fastholde anonymiteten 

i ordningen. 

 

Hovedbestyrelsen besluttede at fastholde anonymiteten i ordningen. Det kan ikke anbefales, 

at en eventuel krænkers identitet skal offentliggøres, medmindre andet er aftalt med 

vedkommende, fordi alle individer har rettigheder og beskyttelsesforanstaltninger forankret i 

EU-retten. 
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Hovedbestyrelsen tiltrådte derfor indstillingen. 

 

Sisi Ploug Pedersen er valgt som hovedbestyrelsesmedlem til whistleblowerenheden. 

 

15. Evaluering af #EnGodStart-kampagnen 

Kampagnen #EnGodStart, der havde til formål at samle støtte til at rejse sagen om bedre 

intro/mentorordninger, sluttede for to måneder siden. Kampagnen bliver gentaget i 

forbindelse med studiestarten i februar 2024. Projektgruppen til En styrket 

arbejdsmiljøindsats, der har haft ansvaret for kampagnen, har foretaget en evaluering, som 

Hovedbestyrelsen bedes om at tage til orientering. Til mødet vil evalueringen blive uddybet 

med en mundtlig præsentation, og Hovedbestyrelsen kan komme med feedback som tages 

med i det videre kampagnearbejde. 

 

Hovedbestyrelsen gav inputs til evalueringen.  

 

16. Eventuelt 

 

Skriftlige sager:  

A. Orientering om Status på Socialrådgivernes DS 

HB skal i forbindelse med sit møde 11.-12.december have en skriftlig orientering om, hvordan 

det går med socialrådgivernes DS. I bilagsmaterialet gøres status på leverancerne i de 

igangværende projekter. 

 

Punktet blev ønsket behandlet på mødet. 

 

Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

B. Beslutning om Godkendelse af regnskab for centrale konti pr. 30. september 2023 

Hovedbestyrelsen skal planmæssigt godkende regnskabet for Centrale konti pr. 30. 

september 2023.  

 

Regnskabet for de første 3 kvartaler fremviser et underskud før advokat, finansielle- og 

ekstraordinære poster på -801.414 kr. Regnskabet giver ikke anledning til budgetrevisioner 

og det understøtter den langsigtede prognose for DS’ økonomi, som danner baggrund for 

Hovedbestyrelsens budgetforslag til det ekstraordinære repræsentantskab. 

 

C. Beslutning om Regnskab for Aktionsfonden pr. 30. juni 2023 

Formålet med punktet er at godkende kvartalsregnskabet for Aktionsfonden pr. 30. 

september 2023. 

  

Driftsresultatet før finansielle poster er et overskud på 2.972.467 kr., hvilket er som 

budgetteret.  

 

De finansielle posters status per 30.september 2023 udviser et overskud på 1.288.941 kr., 

hvilket er 814.441 kr. over det budgetterede for hele 2023. 
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D. Beslutning om Netværk for Øko-socialt arbejde 

Daglig Ledelse er blevet kontaktet af en gruppe medlemmer, som interesserer sig for 

samspillet mellem socialt arbejde og klima, natur og bæredygtighed. De ønsker at opstarte et 

netværk, som kan stå for aktiviteter om disse emner, og udbyde disse til medlemmer af 

Dansk Socialrådgiverforening. Formålet med punktet er at godkende et sådant netværk. 

 

E. Beslutning om Overførsel af økonomiske midler i Socialrådgivernes DS  

HB skal tage stilling til om den kan godkende at overføre uforbrugte midler afsat til projekter 

i Socialrådgivernes DS i 2023 til 2024. Det drejer sig primært om projekterne En styrket 

studieindsats samt En styrket rekruttering- og fastholdelsesindsats. 

 

Punktet blev ønsket behandlet på mødet. 

 

Forslaget blev uddybet med den bemærkning, at der ikke med dette forslag bruges flere 

penge på nogen af de to projekter, der er årsag til overførslen. Der er alene tale om et 

forbrug der er flyttet fra 2023 til 2024. 

 

Indstillingen er tiltrådt. 


